
 

 

This document shall serve as the response to the question raised during the Procurement 
Ombudsman’s appearance before the Standing Committee on Government Operations and 
Estimates (OGGO) on February 13, 2023 by Committee Member McCauley on the scope of the 
McKinsey & Company review once established by OPO.  

The scope of the procurement practice review includes all competitive and non-competitive 
procurement processes and resulting contracts, contract amendments, task authorizations, 
standing offer agreements or supply arrangements and call-ups against standing offers awarded 
or issued to McKinsey & Company since April 1, 2011. This includes procurements conducted 
by departments on their own behalf as well as procurements conducted by Public Services and 
Procurement Canada on behalf of other government departments. In total, 10 departments, 
listed below, had at least one contract with McKinsey & Company during this period.  

 Canada Border Services Agency 
 Department of Finance Canada 
 Department of National Defence 
 Employment and Social Development Canada 
 Immigration, Refugees and Citizenship Canada 
 Innovation, Science and Economic Development Canada 
 Natural Resources Canada 
 Privy Council Office 
 Public Services and Procurement Canada 
 Veterans Affairs Canada 

Contracts and acquisition card purchases valued below $10,000 are excluded from this review. 

__________________________________________ 

Le présent document servira de réponse à la question soulevée par le membre du Comité 
McCauley durant la comparution de l’ombudsman de l’approvisionnement devant le Comité 
permanent des opérations gouvernementales et des prévisions budgétaires le 13 février 2023, 
sur la portée de l’examen de McKinsey & Company une fois établi par le BOA. 

La portée de l’examen des pratiques d’approvisionnement comprend tous les processus 
d’approvisionnement concurrentiels et non-concurrentiels et les contrats qui en résultent, les 
modifications de contrats, les autorisations de tâches, les offres à commandes ou les 
arrangements en matière d’approvisionnement et les commandes subséquentes à des offres à 
commandes attribuées ou émises à McKinsey & Company depuis le 1er avril 2011. Sont inclus 
dans cet examen, les achats effectués par les ministères pour leur propre compte ainsi que les 
achats effectués par Services publics et Approvisionnement Canada pour le compte d'autres 
ministères. Au total, 10 ministères, énumérés ci-dessous, ont eu au moins un contrat avec 
McKinsey & Company au cours de cette période.   

 Agence des services frontaliers du Canada 
 Ministère des Finances Canada 
 Ministère de la Défense nationale 
 Emploi et Développement social Canada 
 Immigration, Réfugiés et Citoyenneté Canada 



 

 Innovation, Sciences et Développement économique Canada 
 Ressources naturelles Canada 
 Bureau du Conseil privé 
 Services publics et Approvisionnement Canada 
 Anciens Combattants Canada 

Les contrats et les achats effectués par carte d’achat d’une valeur inférieure à 10 000 $ sont 
exclus de cet examen.  


